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« At the Foot of Mount Gemu», Zhang Xiyu, Beiing Normal University-Hongkong
Baptist University United International College (12’)
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[EN] Lake Lugu, on the border of Yunnan and Sichuan, sfil remains an intact
matriarchal society. As Mosuo's unique custom, walking marriage is attracting a lot of
attention. Amu hoped the custom would be handed down by her daughter Namu,
who was fascinated by the outside culture despite heavy family burden. Namu had
to make a tough choice. Lake Lugu, which was hardly accessible ten years ago, has
come a long way thanks to the newly-built airport. On the other hand, unfortunately,
some fraditions are being damaged. We are hoping this folklore film will draw more
attention and strike a responsive chord in the hearts of its audience.

[FR] Au lac Lugu, a la fronfiere du Yunnan et du Sichuan, c’est une société
matriarcale qui continue d’exister. Les seules traditions des Mosuo sont leurs mariages
marchant, qui attirent énormément d’attention. Amu espéere que la tradition passera
a sa fille Namu, qui est fascinée par les cultures étrangeres, malgré le poids de ses
responsabilites familiales. Namu se refrouve face a un diemme. Le lac Lugu, qui était
presque inaccessible il y a dix ans, a beaucoup changé gréce a un tout nouvel
aéroport. Mais ces innovations menacent malheureusement les traditions. Nous
espérons que ce fim sur le folklore local attirera I'attention du public et les
sensibilisera a la problématique.
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